
Referat, Møde i arbejdsgruppe om Kultur, Skole, Børn, Unge og Fritid, 20. 

november 2023  
 

Mødested: Riggerloftet på Refshaleøen  

Deltagere i mødet: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, Lis Schertiger-Nielsen, Tine Ehlert og Felizia Windfeld 

Kock fra sekretariatet (ref.)  

Afbud: John Poulsen 

Kristine Ammitzbøll-Bille har meddelt, at hun udsætter sin deltagelse i arbejdsgruppen til efter fødsel og 

barsel. Felizia Windfeld Kock fra sekretariatet vil fremover deltage i arbejdsgruppens mødet og bistå med 

udsendelser af materialer og referat.  

 

Dagsorden for mødet:  

1. Rundvisning, præsentation og dialog om Metropolis med Trevor Davies. 

 

2. Puljeansøgninger. Der er modtaget seks ansøgninger. Vær opmærksom på, at tre er til indeværende års 

pulje, tre er til 2024 puljen 

 

3. Kulturhus- og biblioteksplan. D. 26. oktober behandlede Kultur- og fritidsudvalget denne KUBI-plan. Vi 

skal drøfte, hvordan Christianshavns Lokaludvalg får indflydelse på den endelige plan. 

 

4. Næste møde i december. Forslag om at afholde mødet i Beboerhuset med eksternt besøg af Mille 

Stenstrup fra Musik For Alle. 

 

5. Eventuelt. 

 

 

1. Rundvisning, præsentation og dialog om Metropolis med Trevor Davies. 

Metropolis er et mødested for performance, kunst og byen – et kunstbaseret laboratorium for den 

performative, stedsspecifikke, internationale kunst. Organiseret af Københavns Internationale Teater (KIT).   

 

Stifter og kunstnerisk leder af KIT, Trevor Davies, viste arbejdsgruppen rundt på Teaterøen, herunder 

lokalerne i Riggerloftet og i Kasernen, som bl.a. består af studios, atelierer, teater- og danselokaler.  

Kunstnerne holder til i lokalerne på Teaterøen, som er ejet af By og Havn og Refshaleøens 

Ejendomsselskab.  

 

Trevor Davies præsenterede et oplæg for mulige samarbejdsflader med lokaludvalget (se bilag):  

 

� At støtte op om KITs ansøgning til Københavns Kommune som lille storbyteater med base på 

Refshaleøen. Endelig beslutning i januar 2024. 

� At sikre mulighed for afholdelse af internationale kunstner-residencies i bygninger, som er 

godkendt til erhvervsproduktion i lokalplanen, dvs. Tilladelse til live/work i specifikke lokaler for 

kortvarige internationale residencies på maks 4 uger.  

� At sikre, at der fremover fortsat er mulighed for at drive kunstneriske / kulturelle aktiviteter i 

relevante bygninger. 

� At udvikle et særligt program over 4 år, som forankres på Refshaleøen, og som kan reflektere 

udviklingen af stedet. 

 



Der blev bl.a. drøftet synlighed i lokalområdet og hvordan KIT kan tænke den lokale forankring på 

Christianshavn mere ind i sine fremtidige projekter.  

 

Beslutning:  

Arbejdsgruppen vil i sit december-møde evaluere mødet med Trevor Davies og komme med et forslag til et 

evt. samarbejde med Metropolis.  

Trevor Davies sender sin præsentation til arbejdsgruppen, samt et overblik over Metropolis lokaler og 

hvem, der ejer dem.    

 

2. Puljeansøgninger 

 

1. Julemarked hos Værdifællesskabet over Broen 

Søger om 25.300 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da arbejdsgruppen vurderer, at formålet med arrangementer 

primært er at genere salg for de implicerede parter.  

 

2. Juleaktiviteter på Grønt Marked Refshaleøen  

Søger om 10.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da arbejdsgruppen vurderer, at formålet med arrangementer 

primært er at genere salg for de implicerede parter.  

 

3. Jul i porten og Nissen på loftet kommer  

Søger om 29.800 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 10.000 kr. Arbejdsgruppen anbefaler at øremærke 

bevillingen til forestillingerne i Byens Lys, da det vurderes, at målgruppen er mere åben.  

 

4. Arti Respiratio – interaktiv undervands lysinstallation  

Søger om 17.500 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000 kr.  

 

5. Gensendt ansøgning med opdateret indtægtsbudget / Bogudgivelse: Historie og Vægmalerier på 

Papirøen (v. billedkunstner Thomas Pålsson) (2024-puljen)  

Søger om 29.500 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 10.000 kr.  

 

6. Lær dig selv at kende – Leg eventyr under regnbuen  

Søger om 13.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da arbejdsgruppen vurderer, at der ikke er tilstrækkelig 

offentlig adgang for alle til aktiviteten.  

 

  

3. Kulturhus- og biblioteksplan. D. 26. oktober behandlede Kultur- og fritidsudvalget denne KUBI-plan. 

Drøftelse af, hvordan Christianshavns Lokaludvalg får indflydelse på den endelige plan. 

 

Marianne fortæller, at biblioteksbrugergruppen ikke kan løfte udfordringerne omkring biblioteket alene. De 

vil gerne have sagen løftet op i lokaludvalget.  

 

Marianne fortæller, at hun og FU vil drøfte sagen i et møde om muligheder for lokaludvalgets inddragelse 

og hvordan lokaludvalget skal tage stilling til sagen.  

 



Arbejdsgruppen drøftede bibliotekets identitet, som er blevet for centralt og mangler lokal identitet. Det 

giver ikke mening, at biblioteket har så meget fokus på børn, når der er så få børn på Christianshavn.   

 

Hvis lokaludvalget skal have en chance for at komme igennem til KFF, skal der udvælges få ting, som vi går 

skarpt med for at ændre. Arbejdsgruppen har et fælles ønske om, at Christianshavns Bibliotek bliver et 

Profil Bibliotek, som skrevet i den forrige biblioteksplan.  

 

4. Næste møde d. 11. december kl. 17-19 i Beboerhuset  

 

Foreløbig dagsorden:  

- Mille Steenstrup besøger arbejdsgruppen og orienterer om Musik for Alle.  

- Evaluering af besøget hos Trevor Davies  

- Gennemgang af arbejdsgruppens handleplan for bydelsplan  

- Puljeansøgninger 

Arbejdsgruppen har et ønske om gløgg fra Beboerhuset.  

 

5. Eventuelt. 

 

 

 


